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BLIC: Banja Koviljača i Zavod za penziono osiguranje Austrije nastavljaju 
saradnju, Lončar istakao: "Ovo je šansa i za druge banje" 

BLIC: "BOLESNI SE VRAĆAJU IZ GRČKE" Cela Evropa beleži povećan broja 
obolelih od korone, ova 4 SIMPTOMA DOMINIRAJU 

VEČERNJE NOVOSTI: CILJ JE BLAĆENJE NAŠE USTANOVE I RADNIKA: 
Oglasili se iz "Tiršove" povodom lažnih fotografija o lošoj klimatizaciji 

DNEVNIK: BESPLATNI SPECIJALISTIČKI PREGLEDI U VOJNIM BOLNICAMA 
U NOVOM SADU, NIŠU I NA VMA Zakazivanje od četvrtka na ove 
telefone 

DANAS: Savetovališta za psihijatrijsko- psihološku podršku onkološkim 
pacijentima u Domu zdravlja Kragujevac 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 
 

 

Banja Koviljača i Zavod za penziono osiguranje Austrije nastavljaju saradnju, Lončar istakao: 

"Ovo je šansa i za druge banje" 

Specijalna bolnica za rehabilitaciju Banja Koviljača i Zavod za penzijsko osiguranje Austrije 

potpisali su danas Aneks Ugovora koji reguliše nastavak saradnje u pružanju medicinske 

rehabilitacije austrijskim osiguranicima, odnosno, korisnicima prava na penziju u RH centru 

Banja Koviljača. 

Aneks Ugovora koji su danas potpisali generalni direktor Zavoda za penzijsko osiguranje Austrije 

Vinfrid Pingera i v.d. direktora Specijalne bolnice za rehabilitaciju Banja Koviljača Aleksandar 

Jokić, podrazumeva nastavak saradnje na neodređeno vreme. 

Realizacija tog projekta započela je krajem 2017. godine, a juna 2021. godine potpisan je 

Ugovor o saradnji, koji se veoma uspešno sprovodio u prethodnom periodu. 

Potpisivanju Aneksa prisustvovao je i Ministar zdravlja u Vladi Republike Srbije Zlatibor Lončar, 

koji je podsetio da je priprema Ugovora koji je potpisan pre tri godine trajala dugo, da nije bila 

ni malo laka, pre svega što osiguranje Austrije nije imalo ugovor ni sa jednom zemljom van EU. 

Više stotina pacijenata u Banji Koviljači 

https://www.blic.rs/zlatibor-loncar


 
 

Kako je rekao tokom realizacije ugovora imali su više stotina pacijenata koji su bili u Banji 

Koviljači, kao i da nijedan pacijent nije bio nezadovoljan. 

Ministar je ukazao na značaj toga da će upravo Banja Koviljača biti među prvima u Evropi koja 

će se baviti psiho-socijalnim pristupom pacijentima na rehabilitaciji, koji se trenutno razvija u 

Švajcarskoj, Austriji i Nemačkoj, a biće i u Banji Koviljači. 

Objasnio je da to znači da se neće baviti samo dijagnozom pacijenata koji dolaze, već i 

psihološkim i socijalnim momentima kod pacijenata, što je od izuzetnog značaja i da će tek 

nakon toga da se određuje terapija. 

"Siguran sam da će se ova saradnja unaprediti i doći na još viši nivo, a ovo je i šansa za sve druge 

u Srbiji koji žele da postignu ovaj rezultat da krenu sa radom i dostignu ovaj nivo da ih 

prepoznaju ljudi iz razvijenih zemalja i potpisuju ugovore da to bude bolje za sve naše pacijente 

i građane", rekao je resorni ministar. 

Generalni direktor Zavoda za penzijsko osiguranje Austrije Vinfrid Pingera poručio je da je 

srećan i zahvalan, jer u Srbiji imaju takvog partnera. 

"Jako sam ponosan što imamo u Srbiji takvog partnera koji nam je pokazao na kako visokom 

nivou može da funkcioniše međusobna saradnja. Poslednjih godina imali smo intenzivnu i 

napornu saradnju, ali i izuzetno pozitivna iskustva. Želeo bih da istaknem da je iz našeg 

zajedničkog rada proisteklo to da imamo medicinsku uslugu koja je na izuzetno visokom 

nivou, da smo imali pacijente koji su veoma zadovoljni uslugom koja im je pružena i da smo 

uspeli da zaključimo ugovor na neodređeno, što je jedan pokazatelj našeg zajedničkog rada", 

istakao je Pingera. 

On se posebno zahvalio ministarstvima na podršci tokom projekta. 

"Sve vreme su nas podržavali i kada su nastupila neka teška vremena, mi smo imali punu 

njihovu podršku, a tu posebno mislim na Ministarstvo zdravlja Republike Srbije stoga još 

jednom se najsrdačnije zahvaljujem i radujem nastavku uspešne saradnje", rekao je on. 

Posao veka za Banju Koviljaču 

V.d. direktora Specijalne bolnice za rehabilitaciju Banja Koviljača dr Aleksandar Jokić podsetio je 

da je pre tri godine potpisivanje ugovora ocenio kao posao veka za Banju Koviljaču. 

"Mislim da smo potpisivanjem ovog Aneksa i najveće skeptike uspeli da ubedimo u to, jer mi 

više ne govorimo samo o broju pacijenata koji će se lečiti u Banji Koviljači o trošku države 

Austrije, a to su ljudi sa naših prostora iz Srbije, BiH i Hrvatske, a uslovi rehabilitacije su isti u 

Banji Koviljači kao i u austrijskim banjama. Mi smo sada došli na novi nivo saradnje, osim toga 

što će biti na neodređeni period, biće veći broj pacijenata, dosta ulaganja u samu infrastrukturu 

zgrade, ali ćemo dobiti i novu opremu od penzionog osiguranja Austrije", rekao je on. 

Obuke za medicinare u Austriji 

Istakao je da je za njega najvažnije to što će naši lekari, fizioterapeuti, medicinske sestre i 

tehničari dobiti edukaciju, jer će odlaziti u Austriju na obuku, kao i da će to da počne od oktobra 

ove godine. 

https://www.blic.rs/ministarstvo-zdravlja


 
 

"Mi ćemo od 1. januara ući u jedan novi model rehabilitacije, kao što je ministar Lončar 

spomenuo, zvani psihosocijalni model rehabilitacije koji je pokrenulo penziono osiguranje 

Austrije", istakao je dr Jokić. 

Smatra i da će Banja Koviljača biti lider u banjskoj medicini Srbije. 

"Ispunili smo najviše standarde, svi pacijenti su to potvrdili, kontrole kvaliteta iz Austrije su to 

potvrdile.Ovaj Aneks ugovora je najbolji dokaz gde je mesto Banji Koviljači u Evropi i svetskoj 

banjskoj medicini", zaključio je dr Jokić. 

 

 

"BOLESNI SE VRAĆAJU IZ GRČKE" Cela Evropa beleži povećan broja obolelih od korone, ova 4 

SIMPTOMA DOMINIRAJU 

Povećana aktivnost korona virusa u Grčkoj, zbog boravka naših građana u ovoj zemlji, mogla bi 

da se odrazi i na epidemiološku situaciju u Srbiji, a već je smo imali situacija da su se vraćali 

bolesni ili po dolasku ispoljili kliničku sliku, što se može povezati sa kovidom 19, kaže u 

razgovoru za "Blic" primarijus dr Slavica Maris, specijalista epidemiologije i načelnica Centra za 

zarazne bolesti u Gradskom zavodu za javno zdravlje u Beogradu. 

Prim. dr Slavica Maris kaže za "Blic" da zvanično FLiRt podvarijanta omikrona, koja cirkuliše 

celim svetom, u Srbiji nije dijagnostikovana, ali da se, s obzirom na njegovu proširenost u 

evropskom regionu pretpostavlja da je prisutan i u Srbiji. 

- Zvanično, kod nas nije izolovan FLiRT, ali se pretpostavlja, s obzirom na to da je u Evropi u 99 

odsto slučajeva ta subvarijanta Jn.1. Ona čini 99 odsto svih ciljanih izolata SARS-CoV-2 infekcije 

tokom jula meseca ove godine. S obzirom na to mi pretpostavljamo da, ako je svuda u Evropi 

https://www.blic.rs/flirt


 
 

prisutna ta subvarijanta omikrona, da je i kod nas, ali nemamo još zvaničnu potvrdu - kaže dr 

Slavica Maris za "Blic". 

Uticaj Grčke na epidemiološku situaciju u Srbiji 

Ona navodi da je uvidom u izveštaje evropskih zemalja uočena povećana aktivnost kovida 19 u 

Grčkoj, što se zbog boravka naših građana može odraziti i na epidemiološku situaciju u našoj 

zemlji. 

- Mnogi naši građani letuju baš u toj zemlji, i imali smo situaciju da su se vraćali bolesni ili su 

ovde ispoljavali kliničku sliku, što se može povezati sa boravkom u Grčkoj i činjenicom da je 

povećana aktivnost virusa SASR- CoV-2 u toj zemlji - objašnjava naša sagovornica. 

Dodaje da je u svim zemljama, uopšte u celoj Evropi, registrovan povećan broja obolelih. Kako 

su u Institutu za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanović Batut" rekli za "Blic" i u Srbiji od maja 

raste broj zaraženih, ali je situacija pod kontrolom, i nema razloga za zabrinutost. 

- Kod nas su apsolutno male brojke i još uvek se to nije odrazilo na zdravstveni sistem odnosno 

nemamo povećani broj hospitalizacija zbog kovida 19. Mi smo u Beogradu, u junu i zaključno sa 

današnjim danom imali 3 epidemije kovida 19 u 3 zdravstvene ustanove ali je u svakoj epidemiji 

bilo od 5 do 13 obolelih, tako da za sada nemamo neko značajnije povećanje - kaže prim.dr 

Maris i dodaje da je pitanje i koliko je brojka koja se registruje realna: 

- Prethodne nedelje bilo je oko 30-ak slučaja u Beogradu. Pitanje je koliko se ljudi testiraju i 

koliko se ovo oboljenje registruje, jer je jako blaga klinička slika. Uglavnom je poput prehlade - 

objašnjava ona i navodi simptome. 

Simptomi su: 

 povišena temperatura 

 groznica 

 curenje iz nosa ili zapušen nos 

 ponekad su mogući i gastrointestalni simptomi 

- Za sada se sve to ne odražava na povećan broj hospitalizacija - kaže naša sagovornica. 

Zašto od maja raste broj zaraženih? 

Na ovo pitanje prim. dr Slavica Maris podseća da, ako pogledamo godine unazad, videćemo da 

nije ovo prva ovakva situacija, već da smo i pre imali blagi pik u letnjem periodu. 

- Ovo oboljenje nije sezonsko kao što je slučaj sa gripom koji se javlja u jesen i zimu. Kovid 19 se 

registruje tokom cele godine, a ako imamo mutaciju, izmenjeni virus, kao što sada ima soj, više 

nas je osetljivo na taj soj. Takođe, puno vremena je prošlo i od vakcinacije, a i od preležanog 

kovida 19, a koji nije bio omikron. Slabi zaštita koju smo imali i naš imunitet na ovu bolest, pa se 

nagomilava veći broj osetljivih osoba i veći broj obolelih. Sam virus gleda da se adaptira i da 

preživi, i upravo to obezbeđuje mutacijama. FLiRT, najnovija podvarijanta omikrona, vezuju se 

mutacije na spajk proteinu, na virus koji je odgovaran za vezivanje virusa za ćeliju. Na taj način, 

sam virus omogućava da se sam veže i inficira ćeliju i izazove oboljenje - objasnila je prim. dr 

Slavica Maris za "Blic". 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/u-grckoj-veliki-broj-zarazenih-koronom-kakva-je-situacija-u-srbiji-sa-ovim-simptomima/zbf9nhp
https://www.blic.rs/vesti/drustvo/u-grckoj-veliki-broj-zarazenih-koronom-kakva-je-situacija-u-srbiji-sa-ovim-simptomima/zbf9nhp


 
 

U "Batutu" su za "Blic" rekli da se ne pogoršava klinička slika, kao i da Ministarstvo zdravlja 

pažljivo prati situaciju u drugim državama, naročito u regionu. 

 

 
 

 

CILJ JE BLAĆENJE NAŠE USTANOVE I RADNIKA: Oglasili se iz "Tiršove" povodom lažnih 

fotografija o lošoj klimatizaciji 

- Povodom neistinitih fotografija i priča koje su se pojavile u medijima i na društvenim mrežana 

vezanim za “lošu klimatizaciju” u ambulantama Univerzitetske dečje klinike, ovim putem vas 

obaveštavamo da klime u navedenim ambulantama funkcionišu i redovno se obavlja servis istih. 

UDK Tiršova nema problema sa klima uređajima, 24 časa je posvećena brizi i lečenju najmlađih 

pacijenata, i ovakve lažne fotografije i objave, koje za cilj imaju blaćenje naše ustanove i naših 

zdravstvenih radnika, smatramo izrazito zlonamerni - navodi se u saopštenju. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

BESPLATNI SPECIJALISTIČKI PREGLEDI U VOJNIM BOLNICAMA U NOVOM SADU, NIŠU I NA 

VMA Zakazivanje od četvrtka na ove telefone 

Uprava za vojno zdravstvo organizovaće akciju specijalističkih pregleda u Vojnomedicinskoj 

akademiji, Vojnoj bolnici Niš i Vojnoj bolnici Novi Sad, povodom obeležavanja 30. jula, ujedno 

185 godina sanitetske službe. 

Kako se navodi u saopštenju Uprave za vojno zdravstvo, akcija će trajati od ponedeljka, 29. jula 

do petka, 2. avgusta. 

U Vojnomedicinskoj akademiji biće omogućeni pregledi kardiologa, endokrinologa, dermatologa 

i hirurga plastičara, dok će u Vojnoj bolnici Niš biti dostupni specijalisti opšte hirurgije, 

oftalmologije, otorinolaringologije, ginekologije, interne medicine, pulmologije, neurologije, 

kožnih bolesti, infektivnih bolesti i psihijatrije. 

U Vojnoj bolnici Novi Sad građane će pregledati opšti hirurzi, ortopedi, ginekolozi, fizijatri, 

specijalisti interne medicine, dermatolozi, neurolozi, psihijatri i radiolozi. 

U saopštenju se ističe da je pacijentima sa prethodno utvrđenim oboljenjima preporučeno da 

na pregled donesu potrebnu prethodnu medicinsku dokumentaciju, kao i rezultate 

laboratorijskih analiza. 



 
 

Zakazivanje pregleda za građane biće omogućeno u VMA u četvrtak, 25. jula od devet do 12 

časova putem broja telefona 064/8467-222. 

U Vojnoj bolnici Niš zakazivanje će biti moguće u četvrtak, 25. i u petak, 26. jula od osam do 14 

časova putem brojeva telefona 018/555-061 i 018/555-054. 

U Vojnoj bolnici Novi Sad preglede će biti moguće zakazati u četvrtak, 25. i u petak, 26. jula od 

osam do 14 časova putem broja telefona 021/4835-630. 

 

 

 

Savetovališta za psihijatrijsko- psihološku podršku onkološkim pacijentima u Domu zdravlja 

Kragujevac 

Savetovalište za mentalno zdravlje Doma zdravlja Kragujevac u saradnji sa Klinikom za 

psihijatriju UKC Kragujevac pokreće program psihološke podrške onkološkim pacijentima. 

U skladu sa inicijativom Ministrstva zdravlja Republike Srbije i odlukom Republičke stručne 

komisije za mentalno zdravlje, psihijatrijsko-psihološka podrška onkološkim pacijentima biće 

obavezni deo važećih protokola lečenja i obuhvataće sve korake od skrininga, postavljanja prve 

dijagnoze do podrške u terminalnom stadijumu bolesti. 



 
 

Ovakav vid podrške onkoloških pacijenata organizuje se u Kragujevcu, Nišu i Novom Sadu, 

napominju iz kragujevačkog Doma zdravlja. 

 

 

 

 

 

 

 


